
Dagsorden, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 12. maj 2021 klokken 8:00 - 10:00 
 

 
Deltagere: 
 

 Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen  
 Skælskør Lokalråd: Ole Larsen 
 Skælskær Bevaringsforening: Mette Lund Jørgensen 
 Kunstnerlavet KIT: Mia Hedegaard Jensen (Deltog i pkt. 1-3) 
 Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
 Bykontoret: Anne Gudiksen  
 Det Røde Pakhus: Hanne Hjortsberg 
 Handicaprådet: Ole Andersen 

  
 Steen Olsen (A) 
 Anders Koefoed (V) 

 
 Plan: Maja Østermann (referent) 
 Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe (ordstyrer) 
 Entreprenørservice: Peter Johansen 
 Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 

 
Husk at indmelde evt. suppleanter. 
 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Omgangstone 
4. Status på kommuneplan og masterplan 
5. Ny lokalplan for Skælskør bymidte 
6. Nyt fra foreninger og råd 
7. Nyt fra Slagelse Kommune 
8. Nyt fra udvalg/byråd 
9. Presse 
10. Andet og eventuelt 
11. Mødeplan 

 
 
Bilag: 
 

 Referat fra Skælskør Bymidtegruppe den 10. februar 2021 
 Hjælp os med at hjælpe borgere med handicap, pressemeddelelse 
 Møder – Nye Byrum i Skælskør, Byrumskoncept fra 2012 
 Svanetorvet, plantegning 
 Havnepladsen, plantegning 

 
 
 
 
 
1. Godkendelse af referat  
 
 

Referatet blev godkendt. 
 
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 

Bo vælges som ordstyrer. 
 
Punkt 5 omgangstone rykkes op som punkt 3. 
 
Dagsorden godkendt. 
 
 
 
 
 



3. Omgangstone 
Steen Olsen har tidligere sendt ønske 
om en dialog i bymidtegruppen omkring 
omgangstone og overtrådte grænser 

hos den enkelte m.v. 

 
Formålet er, at vi fremadrettet sikrer 
den bedste trivsel i vores arbejde, øger 
gruppedynamik og i sidste ende resulta-
terne til gavn for Skælskør og omegn. 
 

Det er aftalt, at drøftelsen primært skal 
ske ved et fysisk fremmøde. 
 

Der var en debat med mange nuancer, som er forsøgt op-
summeret her: 
 
Emnet har været udskudt længe, hvilket er ærgerligt.  
Flere foretrak at tale om det svære emne ansigt til ansigt, 
andre at have en skærm som afstand hvilket kunne give 
mod til at sige de svære ting højt.  
 
Det handler også om forskellige magtpositioner i gruppen – 
frivillige, politikere og forvaltning har forskellige positioner. 
Det kan være godt at blive bevidst om disse roller.  
 
En respektfuld tone er vigtigt. Det handler ikke om at alt hu-
mor og personlighed tages ud af sproget, men at vælge et 
sprog, som passer til ens relationer. 
 
Det er vigtigt at sige fra, når situationerne opstår. Det er 
dog pokkers svært, og mange skal ofte lige sove på oplevel-
sen. Det er dog svært at ændre på stødende sprog, hvis ikke 
folk bliver gjort opmærksomme på, at de har overtrådt en 
grænse. 
 
Forslag til forbedringer: 
 
- Ordstyrerpost på møderne, som hverken er mødeleder el-
ler referent, men som har ansvar for at talerrækken over-
holdes. 
 
- Vi skal øve os i at sige til/fra når en ubehagelig situation 
opstår og samtidig øve os i at have en god tone, respekt og 
åbenhed over for hinanden. 
 
- Slutte af med at reflektere ved hvert møde over hvad der 
fungerede godt og mindre godt. Et forum, som kan bruges 
til at evaluere. 
 
 
 

4. Status på kommuneplan og ma-
sterplan  
Bemærk offentligt stormøde om udvik-
lingen i Skælskør den 12. maj kl. 17-
19. 
 
Det videre arbejde i følgegruppen til 
masterplan Skælskør, herunder bosæt-
ningskampagne 2021. Hvem er Majas 
afløser? 
 
Der er på budgettet afsat 1 mio. kr. til 
bymidten i Skælskør uden mere specifik 
anvendelse. Drøftelse af ønsker fra 
Skælskør Erhvervsforening og forslag 
fra Maja Østermann til skiltning og op-
holdsmuligheder. 
 

Masterplan – stormøde i aften (12. maj). 
 

Der er afsat 1 mio. kr. til forskønnelse af bymidten i 2021. 
Hvad skal de bruges til? 

 
Bymidtegruppen kan komme med anbefalinger – Erhvervs- 
og Teknikudvalget har den egentlige beslutningskompe-
tence.  
 
Forslag fra forvaltningen:  

Forbedring af Skilte for ca. 100.000-250.000 kr. De reste-
rende 750.000-900.000 kr. bruges på enten: Styrkelse af 
forbindelser i bymidten (Trappe over fordgrunden og evt. 
udsmykning af passager mellem dagligvaretorvet og Algade) 
eller en prøvehandling med fokus på opholdsmuligheder i 
bymidten på enten Svanetorvet, Nytorv eller Havnepladsen.  
 

Bymidtegruppen anbefaler at: 
Der bruges op til/omkring 500.000 på skiltning, da der er 

ønske om en mere udvidet skiltepakke end blot fingerposter. 
Heriblandt skiltning ved byens indfaldsveje, historisk skilt-
ning til kulturarv, cykel- og vandrestier med afstande til pej-
lemærker længere fra byen. 
 

Husk tilgængelighed – eksempelvis piktogrammer for dem, 
som har svært ved bogstaver.  
 
Der findes en gammel designmanual for byen. Denne skal 
evt. opdateres i samme omgang. 
 



For hurtigt at komme videre med skiltningen nedsættes en 
arbejdsgruppe, som kan holde særskilte møder – Mia, Mette, 
Pernille, Pia, Ole og Steen ønsker at deltage.  
 

De resterende penge ønskes disponeret til en prøvehandling 
på Havnepladsen i synergi med projektet om renovering af 

Toldboden. Møbler, der kan flyttes rundt på og bruges på 
flere måder, af en høj kvalitet, så de kan bruges senere. 
Ikke en permanent løsning men noget, som kan skabe liv. 
Øvelsen kan bruges til at finde en mere permanent løsning 
på pladsdilemmaet mellem udeservering eller parkering. 
 
Trappen ved Fordgrunden kræver grundigere undersøgelser 

og mere planlægning forud for en etablering.  
 
 
 

5. Ny lokalplan for Skælskør by-
midte 
v. Maja Østermann 
 
Orientering om det videre arbejde i for-
bindelse med Maja Østermanns barsel. 
 
 

Punktet udskydes til næste møde.  

 

  
 

6. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 
 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder.  

 
 Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 

Har fået del i en pulje, som blev tildelt erhvervsforeningerne 
med det formål at forskønne og understøtte bymidten. Pen-
gene bruges på følgende: En busrute sommeren igennem, 
der kører mellem lokale attraktioner og bakker op om 

events, bycykler til udlejning, prøvehandling med ophold på 
Svanetorvet med byhuse og sandkasse, et lokalt grøntmar-
ked på Nytorv, blomsterarrangementer ved butikkerne og på 
torvene. 

 
Derudover er der muligvis penge/ønsker om følgende: Skilt-
ning heriblandt at tilbyde butiksejere ens gadeskilte, solsejl, 

husnumre i keramik, workshop med butiksejere og en klar 
rød tråd i byens inventar. 
 
På turen rundt i bymidten bed erhvervsforeningen mærke i 
at meget byinventar savner vedligehold. Entreprenørservice 
har et meget stramt budget. Pia og Peter aftaler nærmere 
om en fælles inspektion. 

 
 Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 

Ligger stille pt. 
 

 Skælskør Bevaringsforening v. Mette Lund Jør-
gensen 

Generalforsamling i kalenderen hvor en ny bestyrelse træder 

til. 
 

 Kunstnerlavet KIT v. Mia Hedegaard Jensen 
 

 Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen  

Kunst i pinsen er aflyst, men der er meget på programmet i 
efteråret. Hærværk i kunsttunnelen er fikset og var ikke et 
problem. Kulturel Folkefest bliver afviklet i år og er i pro-
gramfasen. 
 
 
 



 Bykontoret v. Anne Gudiksen  
Familiefestival bliver afviklet i år og er i programfasen med 
rigtig mange arrangementer. 
 

 Det Røde Pakhus v. Hanne Hjortsberg 
Er ved at lukke op igen efter mange aflysninger bl.a. med 

koncert på lørdag. Huset bliver desuden brugt af Falck til 
testning. Hanne stopper i bestyrelsen, der snart har general-
forsamling. Bymidtegruppen får besked, når der er en aflø-
ser.  

 
 Handicaprådet v. Ole Andersen 

Tilgængelighedspulje på 2 mio. kr. Pengene disponeres efter 
åben proces hvor borgere og foreninger har kunne indsende 
forslag. Der samles nu op og prioriteres mellem alle forsal-
gene, så vi får mest mulig tilgængelighed for de 2 mio. kr. 

 
 
 

7. Nyt fra Slagelse Kommune 
15 minutter. 
 
Orientering fra administrationen, herun-
der opfølgning på emner fra tidligere 
møder.  
 
Natur, Vej og Trafik v. Bo Gabe 
Status på højvandssikring. 

Status om infostandere. 
Status og oplæg på pullert i Algade og 
Svanetorvet. 
Orientering om udmøntning af pulje for 
trafiksikkerhed og tryghed i Skælskør, 
jf. indstilling fra Trafiksikkerhedsudval-

get. 
 
Entreprenørservice v. Peter Johansen 
Orientering og drøftelse af udmøntning 

af bæredygtigheds-strategi og biodiver-
sitet i Skælskør. 
Manglende orientering om anlæg af 

blomster i Lagunen, og konsekvenser i 
forhold til parkering ved events. 
 
 
 

Græsplænen ved lagunen er blevet plantet til med en vild 
græsblanding. Brug hellere kanterne. Der blev spurgt ind til, 

om den stadig kan bruges til parkering ved events - Det bør 
ikke være et problem. Husk involvering til en anden gang.  

 
Øvrige punkter udskudt til næste møde. 
 

8. Nyt fra udvalg/byråd 
15 minutter. 
 
Orientering fra udvalg/byråd. 

 
Budget 2022 og overslagsårene 
Drøftelse af ønsker til drift og anlæg 
herunder legeplads jf. seneste møde. 
 
Seneste om Ung Skælskør +18 

Oliemøllen og den gamle stationsbyg-

ning. 
 
 
 

Udskudt til næste møde. 
 

9. Presse 
 
 
 

Punktet blev ikke taget op. 

 

10. Andet og eventuelt 
 
 

Punktet blev ikke taget op. 
 



 
11. Mødeplan 
Mødedatoer i bymidtegruppen i 2021: 

 11. august 2021 

 10. november 2021 

 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 
8-10 på Hotel Postgården. 

 

Det blev besluttet at afholde et ekstraordinært møde den 9. 

juni kl. 8-10 angående input til de kommende budgetfor-
handlinger samt udskudte punkter fra dette møde.  

 

Der blev stillet forslag om at ændre mødedatoen for august-
mødet fra den 11. til den 18. Forslaget tages op på det eks-
traordinære møde i juni.   

 

 

  

 


